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§ 1 
Justering  
Jonas Nilsson (M) utses att tillsammans med ordföranden Karin 
Wanngård (S) justera dagens protokoll. Justering sker den 28 
juni 2023. 
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§ 2 
Föregående protokoll  
Protokollet från ekonomi- och trygghetsutskottets sammanträde den 
31 maj 2023 är justerat. 
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§ 3 
Finansiell månadsrapport för kommunkoncernen under 
2023  
KS 2023/26 
 

Beslut  
Finansiell månadsrapport för maj 2023 godkänns. 

 

Särskilda uttalanden 
Annika Friberg och Jonas Nilsson (båda M) och Isabel Smedberg-
Palmqvist (L) gör följande särskilda uttalande. 

Under förra mandatperioden arbetade vi långsiktigt och 
systematiskt med att ändra den tidigare ekonomiska politiken 
och bromsa den omfattande skuldutvecklingstakt som det 
socialdemokratiskt ledda styret hade satt igång. Det var ett 
krävande och omfattande arbete som av förklarliga skäl tar 
sin tid att genomföra. 
  
Det var därför mycket glädjande att årsredovisningen för 
2022 bekräftade ett positivt utfall av den grönblå majoritetens 
idoga arbete med att hålla ned stadens skuldsättning. 
Kommunkoncernens externa bruttoskuld minskade med 2,5 
procent under 2022 och det var första gången sedan år 2010 
som skulden minskade på årsbasis. Koncernledningen 
konstaterade då också att inriktningsmålet i budgeten för 
2022: ”En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för 
framtiden”, uppfylldes helt. 
  
Tyvärr ser vi hur det nya vänsterstyret direkt återgick till en 
överbudspolitik med ökade kommunala 
nettoinvesteringsvolymer för koncernen som följd, vilket 
innebär att vårt arbete under den förra mandatperioden 
riskerar att omintetgöras. Det spelar naturligtvis roll hur 
kommunala investeringar finansieras, alltför omfattande 
sådana får effekter på stadens ekonomi då utfallet för 
finansiella mål påverkas. 
  
I den finansiella månadsrapporten för april 2023 uppgår den 
prognostiserade skulden per 31 december 2023 för 
närvarande till ca 74 200 mnkr, vilket kan bli lägre eller högre 
beroende på hur stora investeringarna blir och i vilken 
utsträckning de lånefinansieras. Stadsledningskontoret 
konstaterar att det krävs en begränsning av skuldutvecklingen 
för att upprätthålla kreditbetyget AAA. 
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Extern upplåning för kommunkoncernen per den 31 maj 2023 
(rapportdatum) uppgår till motsvarande nominellt belopp om 
totalt 68 823 mnkr. Vi ser med oro på att upplåningen har 
ökat med nästan 67 miljoner kronor sedan april, med 1 973 
mnkr sedan årsskiftet och att prognosen över 
kommunkoncernens externa upplåning innebär att 
rambeloppet på 80 000 mnkr inom en relativt snar framtid 
kommer att överskridas.  
  
Mot bakgrund av detta vill vi understryka vikten av att 
bromsa stadens skuldutveckling och bedriva en långsiktigt 
hållbara ekonomisk politik. Detta kommer kräva 
prioriteringar och effektiviseringar av oss politiker i 
Stockholms stad, såväl som en långsiktigt hållbar finansiering 
av välfärdsåtagandet. 
  

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) hänvisar till Moderaternas och Liberalernas 
särskilda uttalande. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 8 juni 2023 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/26-9 (Godkänd - R 1) KS 2023/26 Tjänsteutlåtande 
- Finansiell månadsrapport för maj 2023 

 KS 2023/26-9.1 Bilaga 1 - Marknadskommentarer per 2023-
05-31 
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§ 4 
Ekonomisk månadsrapport 2023  
KS 2023/42 
 

Beslut  
Ekonomisk månadsrapport för maj månad 2023 godkänns. 

 

Särskilda uttalanden 
Annika Friberg och Jonas Nilsson (båda M) och Isabel Smedberg-
Palmqvist (L) gör följande särskilda uttalande. 

Den ekonomiska månadsrapporten är en sammanfattning av 
nämndernas samtliga kostnader och intäkter samt 
investeringsutfall för perioden januari till april 2023. Den 
ekonomiska utvecklingen mäts för utfall av kostnader och 
intäkter och jämförs med motsvarande period föregående år. 
  
Vi kan konstatera att kostnaderna har ökat med 8,9 procent 
för perioden januari – maj i år jämfört med samma period 
föregående år, och att intäkterna har minskat med 1,2 procent 
jämfört med samma period föregående år. Det är inte en 
långsiktigt hållbar ekonomisk utveckling. 
  
Under förra mandatperioden arbetade vi långsiktigt och 
systematiskt med att ändra den tidigare ekonomiska politiken. 
Det var ett krävande och omfattande arbete som av förklarliga 
skäl tar sin tid att genomföra. 
  
När nu kostnaderna ökar och intäkterna minskar under det 
rödgröna styret vill vi understryka vikten av ha en långsiktig 
kostnadskontroll i staden. Detta kommer kräva prioriteringar 
och effektiviseringar av oss politiker i Stockholms stad, såväl 
som en långsiktigt hållbar finansiering av välfärdsåtagandet. 

  

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) hänvisar till Moderaternas och Liberalernas 
särskilda uttalande. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 9 juni 2023 
behandlas. 
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Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/42-7 (Godkänd - R 2) KS 2023/42 Tjänsteutlåtande 
- Ekonomisk månadsrapport maj 2023 
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§ 5 
Placeringspolicy för Stockholms stad samförvaltade 
donationsstiftelser (årsnummer)  
KS 2023/571 
 

Beslut  
Placeringspolicy för Stockholms stad samförvaltade 
donationsstiftelser godkänns enligt bilaga 1 till 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande och träder i kraft den 
1 juli 2023. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 16 
juni 2023 behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1228218 (Godkänd - R 1) KS 2023/571 Tjänsteutlåtande 
Placeringspolicy för Stockholms stad samförvaltade 
donationsstiftelser 

 1228198 KS 2023/571 Bilaga 1 
 

Sida 8 (22)



 
 

Kommunstyrelsens ekonomi- och 
trygghetsutskott 

  

Protokoll nr 5/2023 
 

2023-06-21 

§ 6 
Tertialrapport (1,2,3) för samförvaltade 
donationsstiftelser 2023   (årsnummer)  
KS 2023/570 
 

Beslut  
Rapporten avseende de samförvaltade donationsstiftelserna 
för tertial 1 2023 godkänns 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 2 juni 2023 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/570-1 (Godkänd - R 1) KS 2023/570 
Tjänsteutlåtande - Tertialrapport 1 för samförvaltade 
donationsstiftelser 2023 

 KS 2023/570-1.2 Bilaga 1 - Portföljinnehav per 30 april 
2023 

 KS 2023/570-1.3 Bilaga 2 - Genomförda affärsavslut under 
år 2023 

 KS 2023/570-1.1 Bilaga 3 - Stiftelseförteckning per den 30 
april 2023 
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§ 7 
Framkomlighetssatsning inom gång-, cykel- och 
kollektivtrafik. Utredningsbeslut.  
KS 2023/587 
 

Beslut  
Anmälan om utredningsbeslut gällande 
Framkomlighetssatsning inom gång-, cykel- och 
kollektivtrafik godkänns. 

  
 

Särskilda uttalanden 
Annika Friberg och Jonas Nilsson (båda M) gör följande särskilda 
uttalande. 

Stockholms koldioxidavtryck behöver minska drastiskt. Då är 
det av största vikt att utsläppen från trafiken minskar och att 
fordonsflottan ställs om från att gå på bensin och diesel till att 
bli utsläppsfri. Moderaterna befarar att de stora 
framkomlighetssatsningarna staden planerar göra för gång-, 
cykel- och kollektivtrafik inte är de mest effektiva varken 
med hänseende till stockholmarnas framkomlighet eller 
klimatet. I stället för omfattande satsningar på ett fåtal 
områden och platser, hade vi hellre velat se satsningar för att 
bygga ut laddinfrastrukturen, öka stadens förnybara 
elproduktion och ett mer omfattande arbete för fler kolsänkor. 

  
Isabel Smedberg-Palmqvist (L) gör följande särskilda uttalande. 

Stockholms stad har en ett ansvar att öka framkomligheten 
för de som använder stadens gator, cykel- och gångvägar. 
Därför är det positivt att staden fortsätter satsa på detta. Men 
vi Liberaler kommer alltid värna om framkomlighet även för 
de som är beroende av extra stöd för att röra sig i vår stad.  
  
Detta är varför vi satsar 120 mnkr extra under perioden 2023-
2026 för att öka investeringsvolymen inom programmet för 
tillgänglighet för personer med funktionsnedsättning. En stad 
som ser till allas framkomlighet, vare sig man är beroende av 
en rollator eller rullstol är en stad som värnar om allas frihet.  
  
Staden och trafiknämnden i synnerhet ska alltid utgå från 
tillgänglighetsperspektivet när en fysisk förändring sker i det 
offentliga rummet.     
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Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 24 maj 2023 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/587-2 (Godkänd - R 1) KS 2023/587 
Tjänsteutlåtande - Framkomlighetssatsning inom gång-, 
cykel och kollektivtrafik. Utredningsbeslut 

 KS 2023/587-1 Framställan från trafiknämnden 
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§ 8 
Om- och nybyggnation Hästhagsskolan, kvarteret 
Vendelsö 2  
KS 2023/603 
 

Beslut  
Utbildningsnämndens ansökan avseende om- och 
nybyggnation av Hästhagsskolan, med en hyresgenererande 
investeringsutgift om 402,6 miljoner kronor och en 
tillkommande årshyra år ett om 28,8 miljoner kronor, 
godkänns med hänvisning till vad som anförs i 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

 

Särskilda uttalanden 
Annika Friberg och Jonas Nilsson (båda M) och Isabel Smedberg-
Palmqvist (L) gör följande särskilda uttalande. 

Vi konstaterar att projektet i genomförandeskedet har 
fördyrats med 105,6 miljoner kronor sedan för projektet 
påbörjades. Vi vill framhålla vikten av att projektet inte 
fördyras ytterligare och det är viktigt att noga bevaka och 
hantera de kostnader och risker som kan bli aktuella under 
genomförandet. Då projektet är under genomförande anser vi 
inte att det är motiverat att avbryta projektet men förordar en 
strikts kostnadskontroll i samband med att projektet slutförs. 
  

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) hänvisar till Moderaternas och Liberalernas 
särskilda uttalande. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 5 juni 2023 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/603-2 (Godkänd - R 1) KS 2023/603 
Tjänsteutlåtande - Om- och nybyggnation Hästhagsskolan, 
kvarteret Vendelsö 2 
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 KS 2023/603-1 Framställan fån Utbildningsnämnden 
 KS 2023/603-1.1 Bilaga 1 - Reviderad offert - daterad 2023-

03-15 
 

Sida 13 (22)



 
 

Kommunstyrelsens ekonomi- och 
trygghetsutskott 

  

Protokoll nr 5/2023 
 

2023-06-21 

§ 9 
Kapacitetsökning av Sköndalsdalsskolan genom 
tillbyggnation  
KS 2023/636 
 

Beslut  
Utbildningsnämndens ansökan om tillbyggnation av 
Sköndalsskolan med en hyresgenererande investeringsutgift 
om 74 miljoner kronor och en tillkommande årshyra första 
året om 5,4 miljoner kronor godkänns med hänvisning till vad 
som anförs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

 

Särskilda uttalanden 
Annika Friberg och Jonas Nilsson (båda M) gör följande särskilda 
uttalande. 

Vi konstaterar att projektet i genomförandeskedet har 
fördyrats med 12,4 miljoner kronor sedan planeringen för 
projektet påbörjades. Vi vill framhålla vikten av att projektet 
inte fördyras ytterligare och det är viktigt att noga bevaka och 
hantera de kostnader och risker som kan bli aktuella under 
genomförandet. Sköndalsskolans upptagningsområde 
kommer på sikt att öka till följd av nybyggnation och att 
nämnden avbröt utbyggnationen av Kvickentorpsskolan varpå 
en kapacitetsökning till totalt 621 elevplatser inklusive RSU-
grupp är befogad. Det finns en trend när staden växer att 
befintliga skolor utökas samt att nya skolbyggnader tenderar 
ha kapacitet för ett stort antal elever. Elevernas sociala 
utveckling, personalens arbetsmiljö samt drift- och 
investeringskostnader behöver sammanvägas när nya projekt 
beställs men vi ser med oro på allt större skolor. För stora 
skolor och klasser riskerar att anonymisera eleverna och 
negativt påverka lärarnas arbetsbelastning och miljö. Byggbar 
mark är en bristvara i Stockholm men utbildning är ett av 
kommunens kärnuppdrag och bör bejakas i större 
utsträckning i stadsutvecklingsprocessen. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 5 juni 2023 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
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och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/636-2 (Godkänd - R 1) KS 2023/636 
Tjänsteutlåtande - Kapacitetsökning av Sköndalsskolan 
genom tillbyggnation 

 KS 2023/636-1 Framställan från Utbildningsnämnden 
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§ 10 
Inhyrning av idrottslokaler i Gjutmästaren 6, Ulvsunda  
KS 2023/575 
 

Beslut  
Idrottsnämnden medges rätt att hyra in de nya idrottshallarna 
i Gjutmästaren 6, Ulvsunda, till en preliminär tillkommande 
hyra första året om 54,8 mnkr. 

 

Särskilda uttalanden 
Isabel Smedberg-Palmqvist (L) gör följande särskilda uttalande. 

Idrottscentret i Gjutmästaren 6 kommer bli ett verkligt lyft för 
idrotten, inte bara i Bromma utan för hela Stockholm. Här 
kommer både små och stora idrotter att blandas och 
möjligheter skapas för Stockholm att kunna genomföra olika 
publikevenemang för upp till 2400 åskådare. Vi ser fram 
emot den dagen lokalerna står redo för inflyttning. 
  
Det som däremot är beklagligt är att även detta projekt blir 
försenat, precis som flera andra investeringsprojekt sedan 
vänsterstyret tagit över. I inriktningsbeslutet från 2021 står 
det att hyresavtalet skulle vara från 2025-01-01 till och med 
2049-12-31 men i det nya genomförandebeslutet kan vi läsa 
att det försenas ett halvår till att börja gälla 2025-07-01. 
Eftersom det är tänkt att Ulvsunda kommer vara en 
evakueringsplats för andra idrottsanläggningar som behöver 
renoveras eller stängas skickar det signaler om att även dessa 
viktiga projekt kommer att försenas. Ingen förening ska 
behöva stå utan hall på grund av förseningar. Till exempel 
kommer detta påverka de verksamma idrotterna i 
Liljeholmshallarna där stadens hyreskontrakt för lokalerna 
bara sträcker sig till 2024-03-31. 
  
Det går inte att utläsa av ärendet men vi förutsätter också att 
hyreskostnaden i avtalet är justerad för att idrottsnämnden har 
ett större underhållsansvar än i andra hyresavtal för 
anläggningar. 
  
Majoriteten har tidigare sagt att de av ideologiska skäl inte 
vill ingå i långsiktiga hyresavtal med annan aktör. Här 
planeras ett hyresavtal med stadens vinstdrivna bolag som 
förvaltar mark temporärt. Eftersom S:t Erik 
Markutveckling AB är ägare och ska stå för investeringarna 
kommer stadens låneskuld att öka, med risk för 
räntehöjningar utöver vad som nu sker på marknaden, och det 
ger en ökad kostnad för hela staden. 
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Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 1 juni 2023 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/575-3 (Godkänd - R 1) KS 2023/575 
Tjänsteutlåtande - Inhyrning av idrottslokaler i Gjutmästaren 
6, Ulvsunda 

 KS 2023/575-1 Framställan från idrottsnämnden 
 KS 2023/575-2 Framställan från Idrottsnämnden 
 KS 2023/575-1.1 Hyresavtal inkl. bilagor (sekretess enligt 19 

kap. 3 § OSL) 
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§ 11 
Anmälan om genomfört samråd inför inriktningsbeslut. 
Markanvisning för bostäder och lokaler inom del av 
fastigheten Mälarhöjden 1:1 i Mälarhöjden till ALFA 
Development AB  
KS 2023/459 
 

Beslut  
Anmälan om samråd inför inriktningsbeslut godkänns. 

 

Särskilda uttalanden 
Annika Friberg och Jonas Nilsson (båda M) gör följande särskilda 
uttalande. 

Moderaterna anser att det finns flera anledningar till att inte 
gå vidare med föreliggande förslag. Förutom att det innebär 
en mycket expansiv förtätning inom ett befintligt villaområde 
så finns det dessutom stora naturvärden på platsen. Det 
framgår också av den naturvärdesinventering som 
exploateringskontoret har gjort. I stort sett hela området ingår 
även som skyddsvärd trädmiljö utpekad av Länsstyrelsen i 
Stockholms län. Ett antal fridlysta och rödlistade arter har 
identifierats i området och området innehåller även ett stort 
antal särskilt skyddsvärda träd. 
  
Därtill är befintliga markförhållanden, med betydande 
höjdskillnader och berg idag, komplicerade och medför risker 
av såväl ekonomisk som praktisk genomförandekaraktär. 
Givet de osäkerheter som kontoret redovisar i detta skede så 
är det också långt ifrån säkert att den positiva ekonomiska 
kalkylen skulle kvarstå. Osäkerheterna är av sådan art att det 
snarare är sannolikt att kalkylen skulle komma att skrivas 
ned. 
  
Det handlar inte minst om osäkerheten kring bebyggelsens 
omfattning och placering givet naturvärden, ändringar i 
allmän platsmark och flytt av parkvägar och övergångsställen. 
Det har heller inte genomförts någon undersökning av 
bergkvalitet eller förekomst av sulfidmalm, varför man heller 
inte kan utesluta förekomsten av förorenad mark. En 
exploatering på platsen skulle med största sannolikhet också 
medföra stora olägenheter för närboende i form av buller från 
både sprängningar och lastbilar, och att barnen får en otrygg 
väg till skolan under överskådlig tid. En byggnation på 
Slättgårdsvägen skulle även medföra att den trafik som går 
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där idag leds in på små villagator, vilket givetvis också 
negativt påverkar barnens möjlighet till trygg lek utanför sina 
hem. 
  
Utöver detta anser vi att denna typ av exploatering står i strid 
med den av stadsbyggnadsnämnden antagna strategin för 
småhus- och villaområden och vi valde därför att avslå 
förslaget till markanvisning när detta behandlades i 
exploateringsnämnden. 
  

Isabel Smedberg-Palmqvist gör följande särskilda uttalande. 
Mälarhöjdens villastad är ett av Stockholms mest attraktiva 
områden, med en tydlig grön karaktär. All utveckling i 
området behöver ta hänsyn till den miljö och de kvaliteter 
som redan finns där. Tillkommande bebyggelse ska förbättra 
området och bidra till de värden som finns, samtidigt som nya 
värden tillförs. 
  
Den aktuella platsen är komplicerad, och naturvärdena är 
höga. Det framgår också av den naturvärdesinventerings som 
exploateringskontoret har gjort. I stort sett hela området ingår 
som skyddsvärd trädmiljö utpekad av Länsstyrelsen i 
Stockholms län. Ett antal fridlysta och rödlistade arter har 
identifierats i området och området innehåller även ett stort 
antal särskilt skyddsvärda träd. 
  
Att tillföra bostäder i denna attraktiva miljö, i närhet till 
tunnelbanan, har många positiva aspekter. Inte minst 
möjligheten för fler att ta del av denna vackra miljö. Men all 
nyproduktion måste också anpassas för att fungera väl på 
platsen. En exploatering på platsen måste säkerställa att det 
som utvecklats tillför mer till platsen än de värden som vi går 
miste av vid en exploatering. 
  

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) lämnar följande ersättaryttrande. 

När Stockholm växer är det viktigt att värna värdefulla parker 
och grönområden. Det är så vi bygger en stad där människor 
vill leva och bo. Förutom att föreslagen bebyggelse innebär 
en mycket expansiv förtätning i ett stort och mycket 
uppskattat grönområde så finns det dessutom stora 
naturvärden på platsen. Det framgår också av den 
naturvärdesinventering som exploateringskontoret har gjort. 
En stor del av området ingår även som skyddsvärd trädmiljö 
utpekad av Länsstyrelsen i Stockholms län, varför en 
exploatering av den storleksordning som föreslås riskerar att 
få negativ inverkan på platsens naturvärden. Centerpartiet 

Sida 19 (22)



 
 

Kommunstyrelsens ekonomi- och 
trygghetsutskott 

  

Protokoll nr 5/2023 
 

2023-06-21 

valde därför att avslå förslaget till markanvisning när detta 
behandlades i exploateringsnämnden. 
  
Centerpartiet vill att Stockholm ska vara en stad med levande 
centrum och kvarter i varje stadsdel. Men storstadens puls 
måste också förenas med gröna, rofyllda miljöer. 
Mälarhöjdens villastad har en tydlig grön karaktär och all 
utveckling i området behöver ta hänsyn till den miljö och de 
kvaliteter som redan finns där. Eventuell tillkommande 
bebyggelse, som också redan sker i ett antal projekt, ska 
förbättra området och bidra till de värden som finns, samtidigt 
som nya värden tillförs. Sker en exploatering på platsen måste 
det säkerställas att det som utvecklats tillför mer till platsen 
än de värden som vi går miste om vid en exploatering. 

  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 25 maj 
2023 behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/459-1 (Godkänd - R 1) KS 2023/459 
Tjänsteutlåtande - Anmälan om genomfört samråd inför 
inriktningsbeslut. Markanvisning för bostäder och lokaler 
inom del av fastigheten Mälarhöjden 1:1 i Mälarhöjden till 
AL 

 KS 2023/459-1.1 Bilaga - Nämndärendet inklusive 
protokollsutdrag 
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§ 12 
Trygghetsinvesteringar i nämndernas tertialrapport 1 
2023  
KS 2023/644 
 

Beslut  
1. Trygghetsinvesteringar om 34,4 mnkr beviljas med 

hänvisning till vad som anges i stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande. 

2. Nämnderna medges budgetjustering för ökade 
investeringsutgifter om 25,7 mnkr innevarande år i enlighet 
med stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. Finansiering 
sker genom Central medelsreserv 4, till kommunstyrelsens 
förfogande för oförutsedda investeringsutgifter i 2023 års 
budget. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 14 juni 2023 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1224844 (Godkänd - R 2) Tjänsteutlåtande - 
Trygghetsinvesteringar i nämndernas tertialrapport 1 

 1224841 Bilaga 1 Sammanställning av bedömningar och 
förslag till beslut T1 2023 
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§ 13 
Övriga frågor  
- 
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